
Практическое Занятие  по Английскому Языку. 

Преподаватель:  Розанов Владислав Валерьевич 

Курс: 1 

Тема урока:  домашние обязанности  

Тип урока: комбинированный 

Цель урока: формирование ключевых языковых компетенций на уроке 

английского языка. 

Задачи урока: 

Образовательная:  активизировать и совершенствовать актуальный 

словарный запас обучающихся, обеспечить усвоение и закрепление нового 

грамматического правила, отработать новый лексический материал, 

практиковать навыки и умения в чтении, переводе и письме английских 

предложений. 

Развивающая:  развить технику правильного перевода на русский и 

английский языки, развить коммуникативные навыки через разнообразные 

виды речевой деятельности (монологическая, диалогическая речь), развивать 

способность к рефлексии. 

Воспитательная:  воспитать интерес к изучению английского языка, к 

культуре речи, способствовать развитию культуры взаимоотношений при 

работе в парах, группах, коллективе, развивать настойчивость и умение 

преодолевать трудности для достижения намеченной цели. 

Форма урока: практическая работа  

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Домашние обязанности 

1. Ознакомьтесь со словами. Выпишите их в тетрадь и выучите наизусть. 

 
 

 

 



2. прочитайте и переведите текст. 

 

I think nobody likes it when his house is in a mess. Doing household chores and 

keeping the house clean and cozy are necessary in every flat. 

My parents work hard and they get rather tired after work. So it goes without saying that 
they don’t have to manage all the housework and I have to help them. Everyone in our 
family has some household chores. But frankly speaking I must admit that my mother 
does the majority of the housework. Some things must be done every day, others need 

to be done once or twice a week (like watering the plants). 

My daily chores are making my bed, washing up, tidying my room in the evening, 
cleaning my shoes and taking out the rubbish. This is my usual routine. I also pick up 
my little sister from the kindergarten. Fortunately I don’t have to cook any food because 
my mum and granny do that and they really enjoy cooking. I just sometimes help them 
and serve the table. Once or twice a week my mother asks me to go shopping to the 

nearest food supermarket. I usually buy some bread, milk, fruits and vegetables. 

Once a week, on Sundays my parents give the flat a big cleaning. There is a lot of work 
to do: dusting the furniture, ironing the clothes, mopping the floor, clearing out the 
bathroom and the kitchen. I am busy with vacuum-cleaning the carpets in our bedrooms 
and cleaning the mirrors.  

I don’t consider my household chores difficult and I can cope with them easily, but 
sometimes I feel a bit lazy or I may be too busy with my school homework. 

 

 

3.  Составьте диалог на тему « домашние обязанности»  ( не меньше 5 реплик с каждой 

стороны)   

Example: 
- Hi,Steve! Would you like to go for a walk today? 

- Hi, Mike. Unfortunately I am busy today. I have many housework today. 

- That sounds sad. How much time do you need to deal with it? 

- I need about 2 hours to finish the house cleaning, to tidy the room and go shopping.  
- Oh , I see.  Good luck then ! See you later. 

- Bye. 

 

4. Расскажите о своих домашних обязанностях и выразите свое мнение насчет важности 

работы по дому для всей семьи (не меньше 10 предложений) 


